
Gevaren van een hoogconjunctuur 
 
Het gaat goed met de Nederlandse economie en dus ook met onze industrie. Orders 
stromen binnen. Levertijden lopen op. Machines raken vol. Panden zijn te klein. De 
vraag naar medewerkers wordt ook steeds groter. De werkeloosheid in Nederland 
was nog nooit zo laag. De regering is tevreden. Een hoogconjunctuur kent echter ook 
gevaren en daar staan we met z’n allen te weinig bij stil. 
 
De eerste consequentie van een hoogconjunctuur is dat de lonen omhoog gaan. Dat 
is goed, want in tijden van economische groei moet iedereen kunnen meeprofiteren. 
Het is ook een logische reactie na al die jaren van loonmatiging. Het nadeel is echter 
dat de lonen wel worden verhoogd in goede tijden, maar nooit worden verlaagd in 
slechte tijden; ze blijven hooguit gelijk.   
 
De tweede consequentie is dat machines overbezet raken. In de productie hebben 
we steeds meer te kampen met ‘bottlenecks’ en we moeten overwerken om toch op 
tijd te kunnen leveren. Dus moet je investeren in nieuwe, steeds geavanceerdere 
machines en in meer, goed opgeleide vakmensen om deze machines te bedienen.  
 
Meer mensen, meer machines, meer producten, dus ook meer ruimte. We gaan 
investeren in panden. Dat is de derde consequentie. Maar er zijn te weinig 
industrieterreinen en ze raken vol. Hierdoor loopt de prijs op, want er is vraag 
genoeg. We gaan oude panden opkopen om te vervangen door nieuwbouw, wat 
weer extra kosten met zich meebrengt.   
 
Na een hoogconjunctuur komt echter onherroepelijk weer een laagconjunctuur. We 
zitten dan met te veel medewerkers, te hoge loonkosten, onderbezette machines en 
halflege panden. Als bedrijf moet je dan alle zeilen bijzetten om je concurrentiepositie 
te behouden. Dus groei met verstand en zorg voor een stevige basis, want die heb je 
nodig voor de toekomst. 
 
 
 
 


